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Odebírání titulů na plzeňských právech možná nebude tak jednoduché. Podle etické komise totiž není možné žádné
vysokoškolské tituly odebírat. "V současné době, za stávajících zákonů, to nelze," řekl předseda komise Pavel Kratochvíl
z Akademie věd.
Podobně navíc mluví i advokát Radek Ondruš, který zastupuje bývalého šéfa plzeňské městské policie Luďka Hosmana.
Ten je, podle vedení Západočeské univerzity, jedním z adeptů na odebrání bakalářského titulu. Rektor univerzity Josef
Průša již Hosmanovi poslal dopis s rozhodnutím školy, ten si jej zatím prý nevyzvedl.
"Upozorňujeme na to od začátku. Na to, aby bylo možné tituly odejmout, musí mít zákon ustanovení. Žádné takové
ustanovení, které by to umožňovalo, však ve správním řádu ani v zákonu o vysokých školách není," řekl LN Ondruš.
Jenomže ministerstvo školství mluví jinak. Podle jeho analýzy k odebírání titulů dojít může. Sám rektor Průša připouští,
že se názory odborníků rozcházejí. "Polovina právníků říká, že to možné je, a druhá, že to možné není. Pro nás je ale
rozhodující stanovisko ministerstva školství. V odebírání titulů tedy pokračovat budeme," uvedl. Podle jeho slov nemá
etická komise žádnou exekutivní pravomoc. "Může pouze problém popsat z hlediska etického, nemá ale pravomoc na
to, aby určovala způsob, jakým se to má dál ubírat," dodal rektor.
Náměstek ministra spravedlnosti František Korbel, který má na právnické fakultě agendu s odebíráním titulů na starosti,
navíc poukazuje na to, že etická komise nehodnotí právní stránku problému, vyjadřuje se pouze k té morální.
Podle jeho slov odebírání titulů nemůže nic ohrozit, ani to zastavit. "Mohl by do toho zasáhnout pouze soud, který by
rozhodnutí o odebrání diplomu zrušil. To by se ale odehrálo až ex post. Rozhodnutí o odebrání ale každopádně ze strany
školy bude," řekl Korbel. Univerzita se prý ani nebojí, že by ji mohli bývalí studenti za odebrání žalovat. "Rozhodnutí o
zrušení diplomu bude vydáno jen u těch osob, které prokazatelně nesplnily studijní povinnosti. Těžko se mohou domáhat
náhrady škody, když pochybení vzniklo na jejich straně," upřesnil.
Škola zahájila řízení se 60 bývalými absolventy právnické fakulty. Patnácti z nich hrozí reálné odebrání titulů. Jednomu -
konkrétně expolicistovi Hosmanovi - by měl být odebrán bakalářský titul, ostatním pak magisterský. Rektor Josef Průša
chce všechny případy vyřešit do konce února příštího roku, kdy z funkce odchází.
V Poslanecké sněmovně je nyní novela zákona o vysokých školách. Pokud bude schválena, umožní rektorům odejmout
tituly do pěti let od jejich získání.


